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 МЕТОДИЧЕСКИЕ УКАЗАНИЯ
                                    Порядок выполнения контрольных заданий
1. Все контрольные задания, предусмотренные планом, следует выполнять в программе WORD в соответствии со следующими требованиями:
· формат листа: А4;
· ориентация листа — книжная;
· поля — 2 см слева, справа;
· шрифт Times New Roman;
· размер шрифта — 14 п;
· межстрочный интервал — 1;
· выравнивание по ширине;
· абзацный отступ — 1,25 см.
Контрольную работу необходимо распечатать. На титульном листе укажите факультет, курс, номер группы, фамилию, имя и отчество, номер зачетной книжки, дату, номер варианта. 
2. Контрольные задания следует выполнять с соблюдением полей, оставленных для замечаний, комментария и методических указаний преподавателя.
3. Строго соблюдайте последовательность выполнения заданий.
4. Все контрольные работы регистрируются на кафедре, а затем передаются преподавателю кафедры.
5. Контрольная работа, выполненная не полностью или не отвечающая предъявляемым к ней вышеперечисленным требованиям, возвращается без проверки и не засчитывается. 
6. Полученная от преподавателя проверенная контрольная работа с замечаниями и методическими указаниями должна быть переработана для получения допуска к промежуточной аттестации. 
7. Контрольные работы сдаются за две недели до начала промежуточной аттестации. Контрольные работы, принесенные непосредственно на промежуточную аттестацию, не проверяются преподавателем во время зачета или экзамена.
8. Выполненная правильно контрольная работа является допуском к промежуточной аттестации, сохраняется преподавателем до конца сессии и сдается в архив. 

Контрольная работа
1. Give English equivalents.

Потреблять; физическое, физиологическое, и психическое состояние; поколение; привычки питания; огромное разнообразие; отличный сервис; разумные цены; нацеленный на потребителя; большой спрос; увеличить; уменьшить; замороженная еда; подвижный; доступный; чрезвычайно популярный; сочный; нежный; хрустящий; тающий; аппетитный; ароматный; бодрящий; непоколебимый; мрачное будущее; утолить любовь к еде; значительные изменения.

2.  Translate the following sentences. 

1. На свете нет ничего вкуснее зажаристой, хрустящей картошечки, подкопчённого лосося и овощей на гриле. 
2. Терпеть не могу чистить апельсины, но они такие сочные и сладкие, что мне иногда приходится делать это. 
3. В этой отбивной из ягненка совсем нет мяса, только кости, лук и специи (приправы) 
4. Англичане любят обычную (простую) пищу. Обычно они предпочитают рыбу с жареной картошкой, бифштекс и компот. 
5. Многие увлекаются вегетарианской пищей. Они едят овощи сырыми: морковку, свеклу, цветную капусту. 
6. Здоровая пища начинается со здоровых продуктов. это хлеб из муки грубого помола, тушенные или сделанные на пару рыбные стейки или мясные отбивные. 
7. Стейк как раз по моему вкусу, он сделан как надо. 
8. Когда мы готовим дома для себя, мы можем быть уверены, что попадает в нашу еду. Мы контролируем количество жира, соли и перца. Готовить дома – это очень легко (идиома) 
9. Никогда не знал и не видел человека, который до сытного завтрака полон сил и энергии. (идиома) 
10. Я попросил ее приготовить нам простую и полноценную пищу, чтобы мы наполнили свои животы. – Да вы гурман! – Нет, я очень привередлив (разборчив) к пище и не собираюсь пропускать завтрак или подавлять свой аппетит. Но мне не нужны лишние калории. Думаю, что куриная грудка на гриле с горчицей и вареный картофель с укропом будет хорош. – Как на счет еды из ресторана или полуфабрикатов? – Иногда я позволяю себе съесть кусок пиццы, но предпочитаю питаться сбалансированно. К примеру тунец, треска, форель и салат с кальмаром.

3. Complete the sentences with an appropriate word.

1. Many ……..…....took part in the tournament. 
2. The ……..…....organised all of our training. 
3. Eight ……..…....ran in the race. 
4. There was a ……..…....to see who was the strongest man. 
5. The team played badly which led to a big ……..…..... 
6.  Our team are bottom of the ……..….....
7.  The British football ……..…....begins in August and ends in May.
8.  I was the ……..…....of the school football team.
9.  His brother had great football ……..…..... 
10.  Wimbledon tennis ……..…....is held every June. 
11. She won gold ……..…....in the contest.
12. The ……..…....had problems controlling the teams. 
13. They won 4-0 in front of over 40 000 cheering ……..…..... 
14. Phoenix managed a 135-114 ……..…....over Denver.  
15. The competition was only open to ……..….....

4. A) Translate the idioms from English into Russian.

1) as cool as a cucumber
2) not my cup of tea
3) don’t put all your eggs in one basket
4) take something with a pinch of salt
5) a bad egg
6) have your cake and eat it
7) the apple of my eye
8) cheesy
9) to butter someone up
10) in a nutshell
 
B) Use the idioms to complete the sentences.
1. Usain Bolt was as cool as ________________as he prepared for the Olympic 100m final in London. [image: https://speakspeak.com/a/images/quiz/mark_blank.gif]
2. You should always take what Barbara says ____________– she’s always exaggerating. [image: https://speakspeak.com/a/images/quiz/mark_blank.gif]
3. It's often said that you can't _______________, meaning you can't have everything. The Italians say: 'You can't have the barrel full and the wife drunk!' [image: https://speakspeak.com/a/images/quiz/mark_blank.gif]
4. The film wasn't really________________. It was too slow – I prefer action films to drama. [image: https://speakspeak.com/a/images/quiz/mark_blank.gif]
5. He loves all his children, but his oldest daughter is his absolute favourite – she's ___________________. [image: https://speakspeak.com/a/images/quiz/mark_blank.gif]
6. This city is noisy, overcrowded and dirty. __________, it’s a horrible place to live. [image: https://speakspeak.com/a/images/quiz/mark_blank.gif]
7. 'I Love You, Baby' is such a _________name for a song. [image: https://speakspeak.com/a/images/quiz/mark_blank.gif]

5. Translate the text. 
Is Banning Single Use Plastic the Right Option?
Around the world, people are realising the significant problems caused by plastic waste. In the last 65 years, we have become increasingly dependent on plastic. It’s easy to understand why: it’s cheap to produce, light – therefore easy and cheap to transport – and incredibly strong and durable. But it’s these advantages which also make it so harmful. The micro-plastics that result from these processes are harmful to the environment. It is also very difficult to recycle, in fact currently only 9% of all the plastic produced has been recycled. 
One popular solution to the problem is to prohibit single use plastics. In the UK, supermarkets are being encouraged to set up plastic-free aisles, in which the food is displayed loose, and shoppers are encouraged to make more environmentally-friendly choices in packing and transporting their food. A tax has already been placed on plastic carrier bags, which has cut their use by 90%. Schemes for reducing the use of plastic bottles are also being considered, including paying people to return bottles to shops and increasing the number of public drinking fountains. Some governments, such as Canada and India, have even promised to ban the use of single-use plastic altogether by the not-too-distant future.
One of the fields where single-use plastic has a vital role is medicine. This is not just because of its low cost. It’s also because, by using dishes, vials, syringes and so on just once, infection and cross-contamination are minimised. Plastic packaging is also crucial in the food industry, as it ensures that food is safe for consumers. Meanwhile, the provision of bottled water in poor regions and in emergency situations has reduced the spread of water-borne diseases and saved many lives.
Another issue is that alternative materials to plastic are often more environmentally harmful than plastic. Take paper bags, for example. Research by the Northern Ireland Assembly shows four times more energy is required to manufacture a paper bag than a plastic bag. Even more, pollution is created when paper bags degrade, in fact, they generate 70% more air and 50 times more water pollutants than plastic bags. Other alternatives, like aluminium, glass, card or cotton, similarly have environmental issues of their own.
Clearly there is a need to reduce plastic waste and its impact on the environment. However, simply banning their single use may not be the best option. Industries that rely on single-use plastics for people’s health and safety must be accommodated. Meanwhile, a better solution to banning all plastics might be to invest in redesigning plastics that can be readily broken down and remanufactured, and better recycling technology.
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